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Unia dała nam szansę 
rozwoju
Rozmowa z Leszkiem Cieślikiem 
w 20 rocznicę akcesji do Unii 
Europejskiej.
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Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Karolczuk zachował stanowisko 
pomimo wielu zdarzeń, za które był 
słusznie krytykowany. W zupełnie innej 
sytuacji jest Jarosław Szlaszyński, który 
niewątpliwie był dobrym gospodarzem 
powiatu augustowskiego. Były już 
starosta zrealizował w poprzedniej 
kadencji wiele istotnych inwestycji 
za miliony, walnie przyczynił się do 
oddłużenia szpitala i powstania nowych 
miejsc w hospicjum. Od burmistrza 
odróżniała go skromność i niechęć do 
chwalenia się osiągnięciami.

Powiat ma nowego starostę
Nowym starostą augustowskim został 
Piotr Rusiecki, który jak każdy nowy 
włodarz zasługuje na kredyt zaufania 
oraz szansę zaprezentowania się z jak 
najlepszej strony. Jego zastępcą jest 
Wojciech Jerzy Szczudło, który nie jest 
radnym powiatowym. To niecodzienna 
sytuacja i budzi dużą ciekawość. Przed 
nowymi władzami powiatu niełatwe 
wyzwanie, gdyż już na pierwszych 
obradach nowej kadencji większość 
głosowań zakończyło się minimalną 
przewagą rządzących.
Nie tylko byli starostowie, Jarosław 

Szlaszyński i Dariusz Szkiłądź, musieli 
pogodzić się z utratą dotychczasowych 
funkcji samorządowych. Warto 
odnotować, że w tej kadencji rady 
miejskiej zabraknie kilku bardzo 
wyrazistych postaci, których aktywność 
była imponująca. Mowa m.in. o Marcinie 
Kleczkowskim, Tomaszu Miklasie, 
Adamie Sieńce, którzy nie kandydowali 
do rady, a znaczną stratą dla samorządu 
jest nieuzyskanie mandatu radnej przez 
Aleksandrę Sigillewską.

Krzysztof Przekop 

NOWE WŁADZE AUGUSTOWA I POWIATU AUGUSTOWSKIEGO ZOSTAŁY ZAPRZYSIĘŻONE NA PIĘCIOLETNIĄ 
KADENCJĘ. NIE DOSZŁO DO ZMIANY NA FUNKCJI BURMISTRZA MIASTA, Z KOLEI STAROSTWO POWIATOWE 

DOTKNĘŁA REWOLUCJA. 
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Powyborczy Powyborczy 
krajobraz Augustowakrajobraz Augustowa

PRZEGLĄD POWIATOWY - 
26 LAT PO STRONIE MIESZKAŃCÓW!

Nowy starosta
Piotr Rusiecki został wybrany 
nowym starostą. Sprawuje on 
mandat radnego powiatowego 
od dziesięciu lat.

Święto Konstytucji 
3 Maja 

Uroczystości Święta Trzeciego 
Maja tradycyjnie miały 
podniosły charakter.
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Odbyło się pierwsze posiedzenie 
nowego Sejmiku Województwa 
Podlaskiego. Wybrano na nim 
przewodniczącego sejmiku oraz 
nowego marszałka województwa. 
Żadnego z tych stanowisk nie objął 
działacz Prawa i Sprawiedliwości.
W nowym Sejmiku Województwa 
Podlaskiego PiS ma 15 mandatów, 8 
Koalicja Obywatelska, 6 Trzecia Droga, 
jeden KWW Konfederacja i Bezpartyjni 
Samorządowcy.

Cezary Cieślukowski nowym 
przewodniczącym
Na przewodniczącego sejmiku 
wybrano Cezarego Cieślukowskiego, 
polityka Trzeciej Drogi (PSL), którego 
mogliśmy spotkać na różnych debatach i 
spotkaniach politycznych w Augustowie. 
W głosowaniu tajnym otrzymał 17 z 
30 głosów. Wcześniej, po ślubowaniu 
radnych, były już marszałek Artur Kosicki 
(PiS) zgłosił wniosek o przeniesienie 
dalszej części sesji, w tym wyboru 
przewodniczącego, na czerwiec. Wniosek 

ten został odrzucony. Już wówczas było 
widać, że PiS nie ma większości.

Nowy marszałek z Koalicji 
Obywatelskiej
Największym zaskoczeniem był 
prawdopodobnie wybór marszałka. 
PiS na to stanowisko zgłosiło Artura 
Kosickiego, który w poprzedniej kadencji 
pełnił tę funkcję, jednak zdobył on 
poparcie jedynie 13 radnych. Jeden 
głos był nieważny. Nowym marszałkiem 
województwa podlaskiego został Łukasz 
Prokorym z Koalicji Obywatelskiej, 
zdobywając 16 głosów. Kandydat zgłosił 
na stanowiska wicemarszałków Wiesławę 
Burnos oraz Marka Malinowskiego. Oboje 
są z Prawa i Sprawiedliwości. Na kolejne 
dwa miejsca do zarządu województwa 
nowy marszałek zgłosi augustowianina 
Bogdana Dyjuka (Trzecia Droga-PSL) oraz 
Jacka Piorunka (Koalicja Obywatelska).
Głosowania nie przyniosły niespodzianek, 
tym samym PiS utraciło kontrolę nad 
sejmikiem.  

Zuzanna Hanysz

PiS stracił sejmik 
wojewódzki

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

REDAKCJA
“Przeglądu Powiatowego”
jest stale do Państwa dyspozycji

Bartosz Lipiński
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Beata Perzanowska
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny
tel. 607446200
krzysztof.przekop@powiatowy.eu 

PRENUMERATA:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Gdy ważne jest, co lokalne

PRZEGLĄD POWIATOWY

Zuzanna Hanysz
tel. 87 643 46 46
zuzanna.hanysz@powiatowy.eu 

Podsumowanie wyborów 
samorządowych

Za nami wybory samorządowe. 
Wybraliśmy radnych oraz burmistrza. 
W drugiej turze o stanowisko 
włodarza miasta zmierzyli się 
Mirosław Karolczuk oraz Andrzej 
Zarzecki. Mieszkańcy wybrali 
Mirosława Karolczuka różnicą 10% 
głosów. Będzie to jego druga kadencja 
na tym stanowisku. 
Sprawy w Augustowie po wyborach 
samorządowych dopiero się 
porządkują. Znamy już starostę powiatu 
augustowskiego oraz przewodniczącego 
rady miejskiej. W wyborach wybraliśmy 
nowe i już znane nam twarze, które będą 
rządzić przez kolejną, 5-letnią kadencję. 

Frekwencja w Augustowie w 
wyborach samorządowych
W Augustowie, liczba osób uprawnionych 
do głosowania wynosi 22.667. Frekwencja 
w pierwszym głosowaniu wyniosła 47,47%. 
W drugiej turze, w której głosowaliśmy 
tylko na burmistrza, wyniosła 39,24%.

Augustowianie wybrali burmistrza. 
Został nim Mirosław Karolczuk
Walka o stanowisko burmistrza miasta 
Augustowa rozstrzygała się między 
Andrzejem Zarzeckim a urzędującym 
od 2018 roku burmistrzem Mirosławem 
Karolczukiem. W pierwszej turze, 
Karolczuk zdobył 3.591 głosów, a Zarzecki 
3.061. W drugiej turze rozstrzygnęły 

się losy Augustowa -Karolczuk został 
burmistrzem, uzyskując 4.939 głosów. Jest 
to jego druga kadencja na tym stanowisku. 
Andrzej Zarzecki zdobył poparcie 3.884 
osób. 

Zuzanna Hanysz



03P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W9 MAJA 2024 R. DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Nowym wicestarostą 
augustowskim 

został Wojciech 
Jerzy Szczudło, 
kandydat PiS w 

ostatnich wyborach 
na burmistrza 

Augustowa.
Na zdjęciu z Pawłem 

Wnukowskim.

Odpowiednie 
wykształcenie, 
wieloletnie 
doświadczenie 
poparte 
osiągnięciami, 
umiejętność 
współpracy oraz 
wysoka kultura 
osobista stanowią 
bardzo mocne 
argumenty dla pana 
Rusieckiego jako 
starosty.

Podział głosów w nowej radzie powiatu 
augustowskiego jasno wskazywał, że 
prawdopodobnie dojdzie do wyboru 
nowego starosty. Tak się też stało. 
Podczas inauguracyjnej sesji rady 
powiatu o urząd starosty walczył 
dotychczasowy starosta Jarosław 
Szlaszyński i Piotr Rusiecki, związany 
z PiS. Głosy rozłożyły się niemal po 
połowie, ale ostatecznie to Rusiecki 
otrzymał stanowisko. Kandydaturę 
nowego starosty zgłosiła oraz 
zarekomendowała radna PiS Elżbieta 
Puczyłowska.

Kim jest nowy starosta Piotr 
Rusiecki?
-Jest to absolwent Wyższej 
Szkoły Finansów i Zarządzania 
w Białymstoku, od trzydziestu lat 
prowadzi gospodarstwo rolne, 
od osiemnastu lat skutecznie 
zabiega o interesy mieszkańców 
powiatu augustowskiego, aktywnie 
i nieprzerwanie działając w 
samorządach. W 2006 roku został 
radnym rady miejskiej w Lipsku, a 
równolegle rozpoczął działalność 
w samorządzie rolniczym. Po 
przystąpieniu do Podlaskiej Izby 
Rolniczej został wybrany na 
przewodniczącego rady powiatowej 
Podlaskiej Izby Rolniczej. W przeciągu 
pierwszych czterech lat zarządzania 
doprowadził do znaczącego rozwoju 
Izby w powiecie augustowskim 
-przekazała Puczyłowska.
-W samorządzie rolniczym i na 
stanowisku przewodniczącego Piotr 
Rusiecki działał przez trzy kadencje 

aż do 2019 roku. Aktywność i 
zaangażowanie, konkretna pomoc 
niesiona ludziom przekładają się na 
coraz większe zaufanie społeczne 
i w 2014 roku pan Rusiecki został 
wybrany po raz pierwszy na radnego 
rady powiatu augustowskiego. 
Obecnie rozpoczyna swoją trzecią 
kadencję. Odpowiednie wykształcenie, 
wieloletnie doświadczenie poparte 
osiągnięciami, umiejętność 
współpracy oraz wysoka kultura 
osobista stanowią bardzo mocne 
argumenty dla przedstawienia osoby 
pana Rusieckiego jako kandydata na 
starostę -powiedziała Puczyłowska.

Nowy starosta
PIOTR RUSIECKI ZOSTAŁ WYBRANY NOWYM STAROSTĄ. SPRAWUJE ON MANDAT RADNEGO 

POWIATOWEGO JUŻ OD DZIESIĘCIU LAT. JEGO ZASTĘPCĄ BĘDZIE WOJCIECH JERZY SZCZUDŁO, 
KANDYDAT PRAWA I SPRAWIEDLIWOŚCI W OSTATNICH WYBORACH NA URZĄD BURMISTRZA 
AUGUSTOWA. Z FUNKCJĄ STAROSTY I WICESTAROSTY MUSIELI POŻEGNAĆ SIĘ JAROSŁAW 
SZLASZYŃSKI I DARIUSZ SZKIŁĄDŹ. ALE ICH KADENCJA ZAPAMIĘTANA ZOSTANIE Z WIELU 

SUKCESÓW.

Głosy rozłożyły 
się niemal po 
połowie.

Nowy starosta wyraża chęć 
współpracy
-Chciałbym podziękować wysokiej 
radzie za okazane zaufanie. Patrząc 
na wynik głosowania proszę także 
drugą stronę o współpracę w przyszłej 
działalności. Wszyscy zostaliśmy 
wybrani przez społeczeństwo 
powiatu augustowskiego, aby służyć 
mieszkańcom i jak najbardziej starać 
się o rozwój. Gratuluję radnym 
wyboru, jestem otwarty na współpracę 
-twierdził Piotr Rusiecki.
Starosta Rusiecki zgłosił kandydaturę 
swojego zastępcy. Nowym 
wicestarostą augustowskim został 
Wojciech Jerzy Szczudło, kandydat PiS 
w ostatnich wyborach na burmistrza 
Augustowa.
Materiał video z pierwszej sesji rady 
powiatu można obejrzeć na portalu 
dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz Lipiński

KOMENTARZ BYŁEGO 
PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY

Andrzej Mursztyn był 
przewodniczącym rady powiatu 
w poprzedniej kadencji. Podczas 
otwarcia nowej kadencji 
zgłosił kandydaturę Jarosława 
Szlaszyńskiego na urząd 
starosty.

-Moim zdaniem na szczeblu 
powiatu oraz gmin podziały 
polityczne nie powinny mieć 
miejsca, ponieważ powiatem 
augustowskim nie będzie 
zarządzać Prawo i Sprawiedliwość, 
Platforma Obywatelska i żadne 
inne ugrupowanie. Będzie kierował 
nim konkretny człowiek. Czy 
wybór nowego pana starosty i 
wicestarosty jest dobry? Czas 
pokaże -przekazał nam Andrzej 
Mursztyn.
-Osiągnięcia pana starosty 
Jarosława Szlaszyńskiego, które 
rozpoczęły się kilkanaście 
lat temu, doprowadziły do 
dodatniego wyniku finansowego 
powiatu po minionej kadencji. 
Nie mamy zadłużenia, a wręcz 
wystąpiła nadwyżka budżetowa 
z poprzedniego roku. Nowym 
władzom życzę powodzenia. 

Bartosz Lipiński
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Mirosław Karolczuk został 
wybrany na burmistrza 
miasta po raz drugi
Karolczuk zachował stanowisko pomimo wielu zdarzeń, za które był słusznie krytykowany. W tej kadencji rady miejskiej zabraknie kilku bardzo wyrazistych 
postaci, których aktywność była imponująca. Mowa m.in. o Marcinie Kleczkowskim, Tomaszu Miklasie, Adamie Sieńce, którzy nie kandydowali do rady, a 
znaczną stratą dla samorządu jest nieuzyskanie mandatu radnej przez Aleksandrę Sigillewską.
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Obrady nowej rady otworzył radny senior, Wiesław Jeruć z Koalicji Obywatelskiej. Dariusz Ostapowicz, nowy przewodniczący Rady Miejskiej w Augustowie.

Moment zaprzysiężenia nowych radnych. Od lewej Zbigniew Gąsiewski (PiS), Adam 
Łukasz Chmielewski (PiS), Mirosław Chudecki (PiS) i Monika Krupińska (PiS).

Moment zaprzysiężenia nowych radnych. Na zdjęciu: od lewej Jarosław Kwiecień 
(KO), Wioletta Mursztyn (KO), Wiesława Drejer -Przekop (KO) i Leszek Cieślik (KO).

Na zdjęciu od lewej radny Rafał Harasim (KO), Izabela Piasecka (KO) i Andrzej 
Zarzecki (KO).

Od lewej Katarzyna Raczkowska (NM), która do rady miejskiej weszła za Mirosława 
Karolczuka (NM), Emilian Al-Khameri (NM) i Jacek Truszkowski (NM). 
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W minionej kadencji Mieczysław 
Sobolewski był sojusznikiem 
ówczesnego starosty Jarosława 
Szlaszyńskiego i niejednokrotnie 
krytycznie wyrażał się o działaniach 
urzędu miasta. Dziś jest koalicjantem 
nowego starosty Piotra Rusieckiego. 
Sobolewski udzielił komentarza naszej 
redakcji.
-Czy jest to dobry wybór okaże się, gdy 
skończymy kadencję. Jak można było 
nie wybrać kandydata 
Prawa i Sprawiedliwości, 
skoro prawie 6 tysięcy 
wyborców głosowało na 
tę partię? Pracowałem 
z panem Rusieckim 
przez ostatnie pięć lat i 
uważam, że to porządny 
chłop. Niech się bierze 
do roboty. Nie będzie 
miał łatwego zadania 
przy obecnym składzie rady, w 
którym większość głosowań kończy 
się podziałem głosów 9:8. Potrzebna 
będzie mobilizacja. Myślę, że radni 
opozycji będą podejmować decyzje 
podobnie, jak podchodzili do tego 
samorządowcy poprzedniej kadencji 
i zechcą współpracować -powiedział 
Mieczysław Sobolewski.

Dokonania Szlaszyńskiego świetne 
i znaczące
Jak Mieczysław Sobolewski ocenia 
dokonania byłego już starosty 
Jarosława Szlaszyńskiego? Wyraża 
się o nich bardzo pochlebnie, choć 
wskazuje na istotne wsparcie 
państwowe.
-Te dokonania są świetne i znaczące, 
podobnych nie było w historii powiatu 
augustowskiego. Jednak gdyby 
nie pieniądze kierowane z rządu 
Prawa i Sprawiedliwości, nie byłoby 

takich inwestycji. Zobaczymy, czy 
obecny rząd będzie wspierał nasze 
samorządy. Sam jestem ciekaw, czy 
relacja pomiędzy władzą centralną 
i powiatem będzie teraz właściwa 
-stwierdził Sobolewski.
Nasz rozmówca był żywotnie 
zainteresowany remontem ulicy 
Kościelnej, ale odcinek przy bazylice 
nie został przebudowany. Poprosiliśmy 
go o opinię, czy w tej kadencji 

uda się dokończyć 
modernizację?
-Pożyjemy, zobaczymy. 
To nie taka prosta 
sprawa. Myślę, że 
pojawią się jakieś 
działania w tym 
kierunku. Poprzednia 
rada powiatu była 
bardzo dobra, podobnie 
jak ówczesny starosta 

i zrobiono wiele inwestycji. Dziś 
funkcjonuje inny układ i trzeba to 
przetrawić -ocenił radny.
Głośną sprawą ostatnich lat było 
nieuregulowanie przez miasto 
należności na rzecz powiatu za 
budowę oświetlenia ulicznego przy 
ulicy Rajgrodzkiej w Augustowie. 
Zapytaliśmy naszego rozmówcę czy 
temat jest już definitywnie zakończony, 
czy może doczekać się kontynuacji?
-Zapewne ten temat powróci. 
Wierzę, że będzie dobrze i miasto 
zwróci pieniądze. Przypomnę, że w 
przypadku remontu ulicy Głowackiego 
również nie zostały zwrócone 
środki. Sądzę jednak, że zaistnieje 
porozumienie między miastem, a 
powiatem i wszystko będzie grać 
-ocenił Sobolewski.

Bartosz Lipiński

Optymizm 
Mieczysława 

Sobolewskiego
MIECZYSŁAW SOBOLEWSKI JEST NOWYM WICEPRZEWODNICZĄCYM 

RADY POWIATU AUGUSTOWSKIEGO. RADNY PIS SPOGLĄDA 
W PRZYSZŁOŚĆ Z DUŻYM OPTYMIZMEM I MA NADZIEJĘ, ŻE 

WSPÓŁPRACA Z BURMISTRZEM BĘDZIE NALEŻYTA.

Pracowałem z panem 
Rusieckim przez ostatnie 
pięć lat i uważam, że to 
porządny chłop. Niech 
się bierze do roboty. 

W mieście i powiecie została 
zawiązania koalicja Naszego 
Miasta z PiS. Powierzenie 
funkcji panu Ostapowiczowi nie 
jest najlepszym rozwiązaniem.

Współpraca z 
burmistrzem 
będzie należyta.

Na funkcję przewodniczącego 
zgłoszono dwie kandydatury. 
Jolanta Oneta Roszkowska z 
PiS rekomendowała Dariusza 
Ostapowicza. Leszek Cieślik z KO 
wysunął kandydaturę Andrzeja 
Zarzeckiego, niedawnego pretendenta 
do urzędu burmistrza.
Przewodniczącą komisji skrutacyjnej 
nadzorującej przebieg głosowania 
i liczenia głosów była nowa radna 
Wiesława Drejer-Przekop.
Koalicja PiS i Naszego Miasta 
zdecydowała się powierzyć funkcję 
Ostapowiczowi, stosunkiem głosów 
11:9.
Dariusz Ostapowicz jest 
doświadczonym samorządowcem. 
W poprzedniej kadencji kierował 
komisjami rozwoju i uzdrowiskową.
-Dziękuję za obdarzenie mnie 
zaufaniem. Myślę, że jest to 
zaufanie kredytowe. Postaram się 
administrować tym stanowiskiem, 
prowadzić do merytorycznej dyskusji 
i ucinać zbędne polemiki, abyśmy się 
wzajemnie szanowali. Mam prośbę, 
kłóćmy się, spierajmy, ale pięknie 
-powiedział Ostapowicz.

Zabrakło gestu dobrej woli
O komentarz do wyboru Ostapowicza 
poprosiliśmy Leszka Cieślika.
-Myślę, że wybór pana Ostapowicza 
ma charakter polityczny. W mieście i 
powiecie została zawiązania koalicja 
Naszego Miasta z PiS. Powierzenie 
funkcji panu Ostapowiczowi nie jest 
najlepszym rozwiązaniem. Zgłoszona 
przez nas kandydatura pana 
Zarzeckiego była próbą nawiązania 
współpracy w radzie. Szkoda, że 
pan Zarzecki nie dostał poparcia 

pozostałych radnych, bo działalność 
rady byłaby bardziej reprezentatywna 
i nawiązująca do współpracy na rzecz 
mieszkańców Augustowa. Byłby to 
gest dobrej woli na rzecz pracy i dobra 
miasta -ocenił Leszek Cieślik.
Zapytaliśmy byłego burmistrza 
Augustowa, czy rada miejska nowej 
kadencji powinna zmienić statut, aby 
umożliwić swobodną dyskusję.
-Rozumiem, że muszą być pewne 
ograniczenia w dyskusji, bo trudno 
jest czasami wysłuchiwać długich 
tyrad. Ale gdyby zaproponowano np. 
pięć minut na wypowiedź radnego, 
to każdy radny mógłby zmieścić się 
w tym czasie i przedstawić swoje 
argumenty -podkreślił Cieślik.

Bartosz Lipiński

Ostapowicz 
przewodniczącym rady 

miejskiej

DARIUSZ OSTAPOWICZ ZOSTAŁ NOWYM PRZEWODNICZĄCYM 
RADY MIEJSKIEJ W AUGUSTOWIE. JEGO ZASTĘPCĄ JEST ADAM 

WYSOCKI. KOALICJA PIS I NASZEGO MIASTA PONOWNIE STAŁA SIĘ 
FAKTEM.
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Święto Święto 
Konstytucji Konstytucji 

3 Maja 3 Maja 
W CAŁEJ POLSCE CELEBROWANO ŚWIĘTO NARODOWE TRZECIEGO W CAŁEJ POLSCE CELEBROWANO ŚWIĘTO NARODOWE TRZECIEGO 

MAJA. TAKIE UROCZYSTOŚCI ODBYŁY SIĘ TAKŻE W AUGUSTOWIE, GDZIE MAJA. TAKIE UROCZYSTOŚCI ODBYŁY SIĘ TAKŻE W AUGUSTOWIE, GDZIE 
TRADYCYJNIE MIAŁY PODNIOSŁY CHARAKTER. UCZESTNICZYLI W NICH TRADYCYJNIE MIAŁY PODNIOSŁY CHARAKTER. UCZESTNICZYLI W NICH 
MIĘDZY INNYMI ŻOŁNIERZE Z NOWO POWSTAŁEGO W NASZYM MIEŚCIE MIĘDZY INNYMI ŻOŁNIERZE Z NOWO POWSTAŁEGO W NASZYM MIEŚCIE 

BATALIONU SAPERÓW. LETNIA POGODA SPRZYJAŁA FREKWENCJI, BATALIONU SAPERÓW. LETNIA POGODA SPRZYJAŁA FREKWENCJI, 
CEREMONIA BUDZIŁA ZAINTERESOWANIE MIESZKAŃCÓW I TURYSTÓW.CEREMONIA BUDZIŁA ZAINTERESOWANIE MIESZKAŃCÓW I TURYSTÓW.

Obchody rozpoczęły się uroczystą mszą świętą w intencji Ojczyzny w Bazylice Obchody rozpoczęły się uroczystą mszą świętą w intencji Ojczyzny w Bazylice 
Mniejszej pw. Najświętszego Serca Jezusowego. Nabożeństwu przewodniczył Mniejszej pw. Najświętszego Serca Jezusowego. Nabożeństwu przewodniczył 
proboszcz Wojciech Jabłoński. Gospodarz bazyliki podkreślił, że 3 Maja jest proboszcz Wojciech Jabłoński. Gospodarz bazyliki podkreślił, że 3 Maja jest 
nie tylko świętem państwowym, bo w tym dniu przypada również uroczystość nie tylko świętem państwowym, bo w tym dniu przypada również uroczystość 
Matki Bożej Królowej Polski. Podczas mszy wierni odśpiewali pieśni religijne i Matki Bożej Królowej Polski. Podczas mszy wierni odśpiewali pieśni religijne i 
patriotyczne m.in.: „Z dawna Polski Tyś Królowo”, a także „Boże, coś Polskę”.patriotyczne m.in.: „Z dawna Polski Tyś Królowo”, a także „Boże, coś Polskę”.
-Przeżywamy uroczystość Najświętszej Maryi Panny Królowej Polski, głównej -Przeżywamy uroczystość Najświętszej Maryi Panny Królowej Polski, głównej 
patronki naszej Ojczyzny. To święto zostało ustanowione przez papieża patronki naszej Ojczyzny. To święto zostało ustanowione przez papieża 
Benedykta XV w 1920 roku na prośbę naszych biskupów po odzyskaniu przez Benedykta XV w 1920 roku na prośbę naszych biskupów po odzyskaniu przez 
Polskę niepodległości, a także chcąc podkreślić związek tego święta z konstytucją Polskę niepodległości, a także chcąc podkreślić związek tego święta z konstytucją 
uchwaloną 3 maja 1791 roku -fragmenty z przemówienia ks. Jabłońskiego.uchwaloną 3 maja 1791 roku -fragmenty z przemówienia ks. Jabłońskiego.

Konstytucja ostatnim krzykiem RzeczypospolitejKonstytucja ostatnim krzykiem Rzeczypospolitej
-Obchodzimy kolejną już rocznicę Konstytucji 3 Maja, która była ostatnim -Obchodzimy kolejną już rocznicę Konstytucji 3 Maja, która była ostatnim 
krzykiem Rzeczypospolitej przed ciemną nocą niewoli, poniżenia i wymazania krzykiem Rzeczypospolitej przed ciemną nocą niewoli, poniżenia i wymazania 
Polski z mapy Europy na 123 lata. Konstytucja 3 Maja była ostatnim krzykiem Polski z mapy Europy na 123 lata. Konstytucja 3 Maja była ostatnim krzykiem 
rozpaczy, a zarazem propozycją wyjścia z impasu, wskazania drogi dokonania rozpaczy, a zarazem propozycją wyjścia z impasu, wskazania drogi dokonania 
zmiany. Niestety okazało się, że w tym momencie było już za późno, by nie zmiany. Niestety okazało się, że w tym momencie było już za późno, by nie 
nastąpiła nieuchronna katastrofa. Budowanie trwałego królestwa polega na nastąpiła nieuchronna katastrofa. Budowanie trwałego królestwa polega na 
budowaniu teraźniejszości i przyszłości na wartościach, uczeniu się na błędach budowaniu teraźniejszości i przyszłości na wartościach, uczeniu się na błędach 
przeszłości, aby nie doprowadzić do ruiny wysiłku poprzednich pokoleń przeszłości, aby nie doprowadzić do ruiny wysiłku poprzednich pokoleń 
-fragmenty kazania ks. proboszcza.-fragmenty kazania ks. proboszcza.
Później uczestniczące w ceremonii delegacje i poczty sztandarowe Później uczestniczące w ceremonii delegacje i poczty sztandarowe 
przemaszerowały na Rynek Zygmunta Augusta, gdzie odbył się dalszy ciąg przemaszerowały na Rynek Zygmunta Augusta, gdzie odbył się dalszy ciąg 
obchodów. Uczestnicy uroczystości złożyli wiązanki kwiatów przed pomnikiem: obchodów. Uczestnicy uroczystości złożyli wiązanki kwiatów przed pomnikiem: 
„Tym, którzy oddali swe życie za wolną i sprawiedliwą Ojczyznę”. Ceremonię „Tym, którzy oddali swe życie za wolną i sprawiedliwą Ojczyznę”. Ceremonię 
tę uświetniły doskonałe występy artystyczne Augustowskiej Orkiestry Dętej i tę uświetniły doskonałe występy artystyczne Augustowskiej Orkiestry Dętej i 
zespołu Bystry, zapewniając oprawę muzyczną wydarzenia.zespołu Bystry, zapewniając oprawę muzyczną wydarzenia.
Filmy video oraz galerię zdjęć z uroczystości można obejrzeć na portalu Filmy video oraz galerię zdjęć z uroczystości można obejrzeć na portalu 
dziennikpowiatowy.pl.dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz LipińskiBartosz Lipiński
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Obrady nowej Rady Powiatu Augustowskiego otworzył radny senior, 
Waldemar Jedliński. 

Michał Kotarski, nowy przewodniczący Rady Powiatu Augustowskiego

Od lewej: były już starosta augustowski Jarosław Szlaszyński, który powiatem zarządzał 
przez ostatnie 10 lat, radny Marek Dobkowski i radny Andrzej Mursztyn.

Radny Maciej Zdancewicz i radna Alicja Dobrowolska. 

Na zdjęciu Wojciech Jerzy Szczudło, nowy wicestarosta augustowski. Po raz pierwszy 
w historii samorządu powiatowego nie wybrano wicestarosty spośród radnych. 

Radni powiatowi Koalicji Obywatelskiej: Joanna Lisek i Michał Jeruć. 
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Nowym starostą powiatu 
augustowskiego został 
Piotr Rusiecki
Nowym starostą augustowskim został Piotr Rusiecki, który jak każdy nowy włodarz zasługuje na kredyt zaufania oraz szansę zaprezentowania się z jak 
najlepszej strony. Jego zastępcą został Wojciech Jerzy Szczudło, który nie jest radnym powiatowym. 
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Obiekt należałoby 
otworzyć dla 

szerszego grona 
użytkowników, w 
tym mieszkańców 

Augustowa 
chcących skorzystać 

ze znajdującej się 
tam siłowni. 

Budynek wygląda 
na dwadzieścia 
lat, choć został 
uruchomiony 
zaledwie kilka lat 
temu.

Czy baza spełniła swoją rolę, czy była 
warta ogromnych nakładów? M.in. 
o tym rozmawialiśmy z Tomaszem 
Wasilewskim, byłym oraz wieloletnim 
pracownikiem CSiR w Augustowie.
-Augustowska baza sportów wodnych, 
zarządzana obecnie przez CSiR w 
Augustowie, jest niestety klasycznym 
przykładem przerostu formy nad 
treścią. Rozumiem, że augustowscy 
kajakarze, w dużej mierze za sprawą 
trenera Andrzeja Siemiona, w latach 
dziewięćdziesiątych i na początku XXI 
wieku osiągali imponujące sukcesy na 
arenie światowej, ale moim zdaniem 
nie stanowiło to przesłanki do budowy 
obiektu będącego raczej bardziej 
monumentalnym pomnikiem dla 
uznania nietuzinkowych osiągnięć 
augustowskich kajakarzy, niż 
wielofunkcyjnym obiektem sportowo-
rekreacyjnym, z którego mogliby 
korzystać zawodnicy, mieszkańcy i 
przyjezdni odwiedzający Augustów 
-ocenia Tomasz Wasilewski.

Udostępnić siłownię mieszkańcom
-Baza, stanowiąca w zasadzie 
wyłącznie zaplecze użytkowo-
techniczne dla zawodników sekcji 
kajakarskiej „Sparty” Augustów, 
powinna być zarządzana w sposób 
zupełnie odmienny niż odbywa się to 
obecnie. Obiekt należałoby otworzyć 
dla szerszego grona użytkowników, 
w tym mieszkańców Augustowa 
chcących skorzystać ze znajdującej się 
tam siłowni. Być może warto byłoby 
otworzyć tam wypożyczalnię kajaków 
turystycznych i profesjonalnych 
z możliwością prowadzenia zajęć 

stricte instruktorskich i trenerskich w 
celu „wyławiania narybku”, który w 
przyszłości mógłby powtórzyć wielkie 
sukcesy zawodników klubu AKS 
„Sparta” i trenera Siemiona sprzed 
kilku dekad -dodaje Wasilewski.
-Pod koniec 2020 roku, gdy 
zarządzałem CSiR w Augustowie, 
obiekt bazy sportów wodnych został 
wyposażony w elektroniczny system 
obsługi klienta ESOK, który był 
zainstalowany z myślą o umożliwieniu 
udostępnienia tego obiektu szerokiej 
rzeszy mieszkańców  chcących 
skorzystać ze znajdującej się w bazie 

Posiwiała baza
TEMAT BAZY SPORTÓW WODNYCH NAD RZEKĄ NETTĄ JEST KOMENTOWANY OD LAT. OBIEKT POWSTAŁ ZA HORRENDALNE, ZDECYDOWANIE 

WIĘKSZE ANIŻELI PIERWOTNIE ZAKŁADANO PIENIĄDZE. SPRAWA NIE ZOSTAŁA DOGŁĘBNIE WYJAŚNIONA I ZAMIECIONO JĄ POD DYWAN. 
KONTROWERSJE BUDZI TEŻ WYGLĄD BAZY, JEJ POSZARZAŁE DESKI. OSOBY NIEWTAJEMNICZONE MOGĄ MYŚLEĆ, ŻE BUDYNEK MA 

DWADZIEŚCIA LAT, CHOĆ ZOSTAŁ URUCHOMIONY ZALEDWIE KILKA LAT TEMU.

Baza sportów 
wodnych jest 
niestety klasycznym 
przykładem 
przerostu formy nad 
treścią.

siłowni, a w przyszłości doposażenia 
obiektu w kajaki i zainicjowanie 
działalności w zakresie wypożyczania 
sprzętu oraz prowadzenia szkoleń 
i treningów. Niestety, po moim 
odejściu ESOK został zdemontowany, 
a temat „ożywienia” obiektu został 
„zabetonowany” w monumentalnym 
pomniku, stanowiącym swego rodzaju 
sarkofag wybudowany jakby dla 
uczczenia pamięci augustowskiego 
kajakarstwa wyczynowego -puentuje 
Wasilewski.

Krzysztof Przekop

ZDEMOLOWAŁ 
SAMOCHODY 
I WSZYSTKO 
NAGRYWAŁ  
Pijany 26-latek skakał po 
samochodach, wybijał szyby i 
odrywał tablice rejestracyjne. 
Swoją "demolkę" nagrywał i 
publikował w social mediach. 
Pokrzywdzeni oszacowali straty 
na ponad 20 tysięcy złotych. 
Kilka godzin później mężczyzna 
był już w rękach kryminalnych. 
W sobotę, 27 kwietnia do 
dyżurnego augustowskiej 
jednostki rozdzwoniły się 
telefony, że młody mężczyzna 
na jednym z osiedli skacze po 
samochodach, rozbija szyby i 
odrywa tablice rejestracyjne. 
Na miejscu okazało się, że 
uszkodzonych jest co najmniej 
9 samochodów. Wyszło także 
na jaw, że 26-letni mieszkaniec 
powiatu augustowskiego swoją 
"demolkę" nagrywał i udostępniał 
na portalach społecznościowych. 
Tłumaczył funkcjonariuszom, że 
nie pamięta całego zdarzenia, gdyż 
wcześniej pił alkohol, bo pokłócił 
się z dziewczyną. 26-latek trafił do 
policyjnego aresztu. 

Beata Perzanowska 
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Do finału I Edycji Konkursu Młodych 
Talentów Aktorskich zakwalifikowało 
się pięć szkół podstawowych w 
kategorii klas I-IV, sześć szkół 
podstawowych w kategorii klas V-VIII 
i trzy szkoły średnie. W konkursie 
wzięło udział 25 uczniów z całego 
powiatu augustowskiego. Występy 
młodych aktorów oceniało jury 
w składzie: Wojciech Straszyński, 
Katharina Kochanowska, Grzegorz 
Stankiewicz, Paula Karpowicz-
Zimecka oraz Paweł Aksamit. 

Triumf młodych gwiazd teatru: 
August 2024
Nagrodę ZŁOTEGO AUGUSTA 2024 w 
kategorii klas I-IV szkół podstawowych 
zdobyła Weronika Granacka (op. 
Aleksandra Bułak) ze SP w Bargłowie 
Kościelnym, w kategorii klas V-VIII 
Julia Haponik (op. Anna Palczewska) 
ze SP nr 2 w Augustowie, a w kategorii 
szkół średnich ZŁOTEGO AUGUSTA 
otrzymał Patryk Rutkowski (op. Bożena 
Bendig). 
-Uczniowie szkół wraz ze swoimi 
opiekunami przygotowali różnorodny 
i ambitny repertuar -mówi Paweł 
Aksamit. -Tematem przewodnim 
był DIALOG. Muszę przyznać, że 
poziom występów młodych artystów 
był bardzo wysoki. Nasz teatr 
usłyszał wiele ciepłych słów nie 
tylko od wykonawców, ale także od 
publiczności i opiekunów.  Chwalono 

AUGUST 2024: 
augustowski konkurs 

młodych talentów 
aktorskich 

W ŚRODĘ, 24 KWIETNIA NA MAŁEJ SCENIE PODLASKIEGO TEATRU 
WSPÓŁCZESNEGO W OSIEDLOWYM DOMU KULTURY SPÓŁDZIELNI 
MIESZKANIOWEJ W AUGUSTOWIE ODBYŁA SIĘ I EDYCJA KONKURSU 
MŁODYCH TALENTÓW AKTORSKICH -AUGUST 2024.

nas za profesjonalizm i wyjątkową 
atmosferę. Nie byłoby to możliwe 
gdyby nie sami młodzi artyści, których 
zaangażowanie w sztukę teatralną 
mocno się wszystkim udzieliło. Bez 
nich nie udałoby się wytworzyć 
tak pozytywnej energii. Cieszy nas 
fakt, że pierwsza edycja AUGUSTA 
wprowadziła powiew świeżości 
artystycznej w naszym regionie.

Paweł Aksamit jest twórcą Podlaskiego 
Teatru Współczesnego, będącego 
pomysłodawcą i organizatorem 
konkursu. 

Nowa impreza teatralna wpisze się 
z pewnością w cykl augustowskich 
imprez kulturalnych. Organizatorzy 
planują kolejną edycję za rok. 
Partnerami konkursu byli: 
Osiedlowy Dom Kultury Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Augustowie 
Spółdzielnia Mieszkaniowa 
w Augustowie, Nowa Szekla 
Tawerna&Bar, Top of Beauty by 
Paula, Foto-Bajka.pl, Mind Garden 
Flowers Tomar Nice Agency, Gabinet 
Wierzbna, Supreme Centrum 
Edukacyjne Kasia Olichwier, Przegląd 
Powiatowy, Dziennik Powiatowy.
Honorowy Patronat nad imprezą objęło 
Starostwo Powiatowe w Augustowie. 
Organizatorzy serdecznie dziękują 
wszystkim partnerom. 

Beata Perzanowska

www.dziennikpowiatowy.plwww.dziennikpowiatowy.pl
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Minęło 20 lat od dnia przystąpienia 
Polski do struktur Unii 
Europejskiej. W 2004 roku był 
pan burmistrzem Augustowa. 
Jak z perspektywy naszego 
miasta wyglądał okres, gdy 
przystępowaliśmy do wspólnoty 
i jakie nadzieje nam wtedy 
towarzyszyły?
-Zarówno przed referendum w 
2003 roku, jak też przed samym 
wejściem do Unii Europejskiej w 
2004 r. ówczesne władze Augustowa 
przekonywały mieszkańców do 
opowiedzenia się za przyłączeniem 
do wspólnoty. Atmosfera tamtych dni 
w naszym mieście była zdecydowanie 
pro-unijna. Oczywiście, najbardziej 
na wyobraźnię działały korzyści 
finansowe, które można było dotknąć. 
Byłem burmistrzem od 1994 roku. W 
tym okresie przez 10 lat bardzo chętnie 
i w dużych ilościach korzystaliśmy z 
tzw. środków przedakcesyjnych. Były 
to pieniądze, które przekazywano 
krajom pretendującym do wejścia 
do UE, m.in. na poprawienie 
infrastruktury, i poziomu życia 
mieszkańców. Jedną ze sztandarowych 
inwestycji był ukończony w 2003 
roku projekt zagospodarowania 
strefy Kanału Augustowskiego. 
Kosztował około 30 mln zł, a same 
dofinansowanie wyniosło 23 mln. 
Ze środków przedakcesyjnych 
udało się dokończyć budowę 
wodociągów i kanalizacji miasta, ale 

11 i 12 maja w Stadninie Żarnowo 
koło Augustowa odbędzie 
się kolejna edycja zawodów 
jeździeckich Żarnowo CUP. Tym 
razem jeźdźcy zmierzą się na 
otwartym placu konkursowym w 
dwudniowej formule zawodów. 
W trakcie konkursu zobaczymy 
skoki od 60 cm do 130 cm 
wysokości. Dodatkowo pierwszego 
dnia zawodów na najmłodszych 
jeźdźców czekać będzie rywalizacja 
w formule Hobby Horse. 

-Nasz konkurs z roku na rok przyciąga 
coraz więcej zawodników, ale również 
cieszy się niemałą popularnością 
wśród lokalnej społeczności – mówi 
Agnieszka Winkler, organizatorka 
zawodów. -To jeden z tych momentów, 
w których nasza stadnina jest otwarta 
dla gości i można podejrzeć nie tylko 
zawodników, ale również codzienne 
życie wspaniałych zwierząt, jakimi 

są konie. Zapraszamy wszystkich 
mieszkańców okolic Augustowa do 
kibicowania naszym regionalnym 
zawodnikom. Wstęp na imprezę dla 
widzów jest BEZPŁATNY. 
Na najlepszych jeźdźców będą 
czekały atrakcyjne nagrody 
przygotowane przez sponsorów 
i partnerów wydarzenia. Jak co 
roku imprezę wspierają firmy 
jeździeckie, w tym internetowy 
sklep jeździecki, czy producenci 
kosmetyków i suplementów dla koni. 
Wśród głównych nagród znajdą 
się markowe bryczesy covalliero 
toskania, ufundowane przez 
głównego sponsora zawodów firmę 
Maszyny Leśne.EU. Start zawodów 
zaplanowano na 11 maja, o godz. 
10.00. Impreza jeździecka odbywa 
się pod honorowym patronatem 
Powiatu Augustowskiego, Miasta 
Augustów i Gminy Augustów. Żarnowo 
CUP oferuje atrakcje dodatkowe dla 
widzów konkursu, takie jak darmowa 
przejażdżka na kucyku i gra terenowa 
z nagrodami.

Beata Perzanowska 

Unia dała 
nam szansę 

rozwoju
ROZMOWA Z LESZKIEM CIEŚLIKIEM O 20-LECIU WEJŚCIA POLSKI 

DO UNII EUROPEJSKIEJ I O KORZYŚCIACH, JAKIE ZYSKAŁO NASZE 
MIASTO.

nie tylko. Wystarczy przypomnieć 
też o bulwarach nad rzeką Nettą, 
w tym o bulwarze Narodów Unii 
Europejskiej. Za tym poszedł również 
rozwój społeczny, bo 
nad rzeką zaczęły 
powstawać kawiarnie, 
miejsca do rekreacji. 
W tym czasie powstał 
też budynek Centrum 
Informacji Turystycznej. 
Byliśmy stawiani 
jako dobry wzorzec 
do naśladowania, 
jeśli chodzi o 
wykorzystywanie 
środków z zewnątrz. 
Tym bardziej czynnie 
uczestniczyłem w 
przekonywaniu 
mieszkańców do 
zagłosowania na 
TAK w referendum akcesyjnym. W 
Augustowie frekwencja wyniosła 
ponad 54 procent, z czego 80 procent 
poparło wejście do UE. Jestem z 
tego dumny, bo postawiono dzięki 
temu na rozwój miasta i kraju. Dużo 
mówiono o korzyściach finansowych 
i gospodarczych, ale zapomniano 
nieco o względach bezpieczeństwa. 
Jeśli zostalibyśmy poza wspólnotą, 
bylibyśmy teraz o wiele bardziej 
narażeni na różne zagrożenia. 
Oczywiście decyzja augustowian 
wynikała nie tylko z mojej działalności, 
ale również np. ze stanowiska 

Regionalne i 
towarzyskie zawody 
jeździeckie w skokach 
przez przeszkody 
Żarnowo CUP 2024

głównych sił politycznych w Polsce.  
Także polski papież Jan Paweł II 
wyraźnie wskazał nam drogę, jaką 
słusznie wówczas obrano.

Gdybyśmy 20 lat temu nie 
przystąpili do wspólnoty to jak 
dzisiaj wyglądałby Augustów?
-Myślę, że 2/3 inwestycji, które są 
widoczne gołym okiem, nie zostałoby 
zrealizowanych. Środki z budżetu 
miasta pozwalały wówczas jedynie 
na prowadzenie bieżącej działalności, 
tj. opłacenie urzędników, utrzymanie 
szkół i urzędów. Na inwestycje 
zostawało mało pieniędzy. Bez 
środków unijnych,  również tych 
przedakcesyjnych, niewiele udałoby 
się zrobić.

Proszę powiedzieć o 
najważniejszych inwestycjach w 
okresie pana kadencji, których nie 
udałoby się zrealizować, gdyby 
społeczeństwo nie podjęło decyzji o 
przyłączeniu do Unii.
-Na wykorzystanie środków unijnych 
miałem stosunkowo mało czasu, bo 
weszliśmy do wspólnoty w 2004 
roku, a trzy lata później zakończyłem 
kadencję i zostałem posłem. Jednak 
mimo to udało mi się wykonać kilka 
ważnych przedsięwzięć, właśnie 
dzięki funduszom z Unii. Mówię o 
zrealizowaniu dalszej części bulwarów 
od Plaży Radiowej Trójki do hoteli 
położonych nad jeziorem Necko, 
wykonaniu ulicy Zdrojowej, parkingu 
przy sanatorium. Ale także w centrum 
miasta zrobiliśmy istotną inwestycję 
infrastrukturalną, czyli stworzenie 
ulicy Jonkajtysa przy całej zabudowie, 
której wcześniej zupełnie nie było. Ze 
środków europejskich w większości 
powstała stacja uzdatniania wody. 
Zrealizowaliśmy też bulwary nad 

Kanałem Augustowskim 
do szosy lipskiej, 
wykonaliśmy ulice 
Kanałową i Legionową. 
To wszystko w trakcie 
niecałej kadencji. 
Podejmowaliśmy 
programy wymiany 
młodzieży z Porto 
Ceresio we Włoszech 
i inne projekty 
edukacyjne. Zwrócę 
uwagę na fakt, że 
pozyskując środki 
unijne uwalnialiśmy 
własne pieniądze na 
wiele innych zadań, na 
które nie można było 

dostać dofinansowania. To była dla 
naszego samorządu naprawdę wielka 
i nieoceniona pomoc. Nadmienię też o 
tym, co zostało zaprojektowane jeszcze 
za mojej kadencji, a zrobione już przez 
kolejną władzę, czyli o likwidacji i 
zagospodarowaniu wysypiska śmieci. 
Związek Komunalny Biebrza otrzymał 
na ten cel potężne wsparcie finansowe 
z Unii Europejskiej. Ale też w pewnym 
stopniu fundusze UE pomogły w 
późniejszej realizacji obwodnicy 
Augustowa.

Dziękuję za rozmowę.
Rozm. Bartosz Lipiński

Myślę, że 2/3 
inwestycji, które 
są widoczne 
gołym okiem, 
nie zostałoby 
zrealizowanych 
bez akcesji do 
struktur unijnych. 
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Z życia II LO w Augustowie  - o 
przyswajaniu przez uczniów 
kompetencji w zakresie nauk 
przyrodniczych, technologii i 

inżynierii

Kompetencje w zakresie nauk 
przyrodniczych dotyczą zdolności i 
chęci wyjaśniania świata przyrody 
z wykorzystaniem posiadanego 
zasobu wiedzy i poznanych metod, 
w tym obserwacji, eksperymentów, 
projektów. Kompetencje techniczne i 
inżynierskie to stosowanie tej wiedzy 
i metod w odpowiedzi na postrzegane 
ludzkie potrzeby lub wymagania. 
Tytułowe kompetencje obejmują 
rozumienie zmian powodowanych 
przez działalność człowieka oraz 
rozumienie swojej odpowiedzialności 
jako obywatela. 
Geografia jest wiedzą niezbędną, 
by szerzej spojrzeć na otaczający 
nas świat, lepiej go zrozumieć i w 
konsekwencji podejmować bardziej 
przemyślane decyzje, będące 
w zgodzie zarówno z naszymi 
potrzebami, jak i potrzebami 
środowiska przyrodniczego. Podczas 
lekcji geografii uczniowie II LO mają 
możliwość rozwijania kompetencji 
niezbędnych do osiągnięcia 
powyższego celu. Podnoszeniu 
atrakcyjności, a co za tym idzie 
efektywności nauki i rozwoju uczniów 

kierunkach pokrewnych. Znajomość 
budowy i funkcjonowania ludzkiego 
organizmu pozwala dbać o zdrowie, 
natomiast znajomość zależności 
występujących w ekosystemie 
pozwala na zrównoważone 
korzystanie z zasobów przyrody. 
Uczniowie II LO od lat biorą udział 
w Woj. Olimpiadzie Wiedzy o HIV/
ADIS, zajmując czołowe miejsca. 
W r. szk. 2023/2024 uczennice z 
klas III a oraz II a wzięły udział w 
Olimpiadzie Wiedzy Biologicznej. 
W bieżącym roku szkolnym 
uczniowie II LO uczestniczą 
w projekcie „Eco Akademia 
Młodych Naukowców” (projekt 
przygotowała p. Dorota Prokop), 
realizowanym w ramach programu 
Erasmus +. Celem projektu jest 
propagowanie i wdrażanie w 
życie postaw proekologicznych 

Śmiertelny wypadek na torach. Zginęły dwie osoby

W piątek, 3 maja, około godziny 
21.00 doszło do tragicznego w 
skutkach wypadku. W Klonownicy 
samochód osobowy wjechał pod 
pociąg. Dwie osoby zginęły na 
miejscu.
Samochód osobowy wjechał pod 
nadjeżdżający pociąg relacji Świnoujście-
Suwałki na przejeździe kolejowym przy 
zjeździe z drogi wojewódzkiej Augustów 
-Suwałki do miejscowości Strękowizna. 
Przejazd ten jest niestrzeżony, bez rogatek 
i sygnalizacji. Jak informują augustowscy 
strażacy po przyjeździe na miejsce zastali 
uszkodzony pojazd na torowisku. Strażacy 
za pomocą urządzeń hydraulicznych 
dostali się do osób poszkodowanych. 

Niestety dwie osoby będące w pojeździe, 
43-letnia kobieta i 42- letni mężczyzna, 
zginęli na miejscu. Pasażerom pociągu 
nic się nie stało. Szlak kolejowy został 
zamknięty. Po zorganizowaniu transportu 
zastępczego przez PKP strażacy pomogli 
ewakuować pasażerów z bagażami z 
pociągu do autokarów. Wrak pojazdu 
został usunięty. Akcja trwała ponad 
trzy godziny. Brały w niej udział cztery 
zastępy z Jednostki Ratowniczo -Gaśniczej 
w Augustowie oraz dwie jednostki OSP: 
Augustów -Lipowiec i Nowinka. Policjanci 
pod nadzorem prokuratora ustalają 
okoliczności tej tragedii. 

Beata Perzanowska 
Zdjęcia: kpt. Marek Matyskiel z KP PSP 

wśród społeczności szkolnej oraz 
prezentowanie dobrych praktyk w 
zakresie zrównoważonego rozwoju. 
Szkołą partnerską jest Istituto di 
Istruzione Superiori ,,Celso Ulpiani" 
we Włoszech. W marcu uczniowie 
II LO brali udział w mobilności we 
Włoszech, w październiku uczniowie 
zweryfikują swoje postanowienia 
podczas spotkania roboczego w 
Polsce.
Uczniowie II LO cyklicznie wyjeżdżają 
na wykłady i zajęcia laboratoryjne 
na białostockie uczelnie wyższe: 
Uniwersytet w Białymstoku - Wydział 
Biologii, Politechnika w Białymstoku 
– Wydział Chemii i Biotechnologii, 
Uniwersytet Medyczny w Białymstoku 
- Wydział Farmacji oraz Wyższa Szkoła 
Medyczna w Białymstoku.

II LO w Augustowie

na lekcjach geografii w II LO, służy 
monitor interaktywny, w który 
pracownia jest wyposażona. Jest to 
niezbędne narzędzie dydaktyczne, 
umożliwiające korzystanie z 
nieograniczonych internetowych 
zasobów wiedzy. 
O skuteczności nauki na lekcjach 
geografii w II LO świadczy bardzo 
wysoki wynik egzaminu maturalnego, 
już od kilku lat o kilkanaście procent 
wyższy niż średnia wojewódzka, czy 
nawet krajowa. Tak wysokie wyniki 
pozwalają naszym absolwentom nie 
tylko dostać się na wymarzone studia,  
ale również świetnie sobie później na 
nich radzić.
Biologia jest nauką, której nie uda 
się oddzielić od życia. Zdobywanie 
wiedzy z biologii na poziomie 
podstawowym, to przede wszystkim 
poznanie własnego organizmu, ale 
również poznanie środowiska, w 
którym żyjemy. Wiedza na poziomie 
rozszerzonym oraz zdanie matury 
z biologii umożliwia uczniom 
kontynuowanie kształcenia nie tylko 
na medycynie czy stomatologii, 
ale daje możliwość kształcenia na 
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1 czerwca 2024  
g. 16:00, amfiteatr w Ustroniu 

ul. Parkowa

1 6 - S T U  A R T Y S T Ó W N A  1 6 - S T E 
U R O D Z I N Y  T E L E W I Z J I  T V S !

ORGANIZATOR PATRONAT MEDIALNY

Na scenie pojawią się także artyści związani z programem “Mosz Grajfka - Zostań Gwiazdą”. PROWADZENIE: NINA NOCOŃ, MONIKA HERMAN, WOJCIECH ŻEGOLEWSKI

Bilety w cenie 40 zł sektory boczne i 55 zł sektor środkowy. Bilety można zakupić na platformie KupBilecik.pl oraz w kasie MDK Prażakówka.

Piotr Herdzina

Tomasz Calicki

Dawid Janiak

Piotr Feszter (Alpina Show)

Kola i Jula

Duet Karo

Izabela Fojcik

Jacek i Jolanta Kierok

Kasia Lorenc

Happy Jędrowski Show

Bernadeta Kowalska

Justyna i Dario Isidoris

Krzysztof Koniarek Zbyszek Lemański

Karpowicz Family Damian Holecki
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OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 10/2024 z dnia 26.04.2024 r. 

 
 Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. – o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
Starosta Augustowski zawiadamia, że w dniu 26.04.2024 r. po rozpatrzeniu wniosku z dnia 13.02.2024 r., 
Wójta Gminy Augustów, wydał decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej „„Rozbudowa drogi 
gminnej Nr 102648B (Wieś Gabowe Grądy) od skrzyżowania do posesji Gabowe Grądy nr 13” w zakresie: 
rozbudowy drogi utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 3,50 – 5,00 m z poboczami o 
szerokości 0,75 m, przebudowy istniejących zjazdów o nawierzchni żwirowej, wykonania skarp 
przydrożnych oraz wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. Inwestycja usytuowana będzie na 
działkach drogowych nr ewid.: 63 obręb Gabowe Grądy, oraz na działkach, które powstaną w wyniku 
podziału działek tj: 
obręb Promiski: 
167/1 o powierzchni 0,0868 ha (z podziału dz. 167 na dz. nr 167/1 i 167/2), 
obręb Gabowe Grądy: 
64/1 o powierzchni 0,0026 ha (z podziału dz. 64 na dz. nr 64/1 i 64/2), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej),  
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 167/2 (z podziału dz. 167) obręb Promiski w celu dowiązania wysokościowego zjazdu; 
- 106, 107/1 obręb Gabowe Grądy w celu dowiązania wysokościowego zjazdów; 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od 
daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie14 dni od dnia doręczenia 
niniejszego zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od 
decyzji do Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie 
umieszczono w prasie w dniu 09.05.2024 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach 
od 09.05.2024 r. do 23.05.2024 r. 
 W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia 
odwołania wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi 
administracji publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę 
postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej odwołania 
do organu drugiej instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu się prawa 
do wniesienia odwołania nie można wycofać. 
 
 Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 15 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 13 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 

  
STAROSTA AUGUSTOWSKI 

 

OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 11/2024 z dnia 26.04.2024 r. 

 
 Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. – o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
Starosta Augustowski zawiadamia, że w dniu 26.04.2024 r. po rozpatrzeniu wniosku z dnia 13.02.2024 r., 
Wójta Gminy Augustów, wydał decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej „Rozbudowa drogi 
gminnej Nr 102648B (Wieś Gabowe Grądy) do drogi powiatowej Nr 1220B” w zakresie: rozbudowy drogi 
utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 3,50 m z poboczami o szerokości 0,75 m, 
przebudowy istniejących zjazdów o nawierzchni żwirowej, wykonania skarp przydrożnych oraz wycinki 
drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. Inwestycja usytuowana będzie na działkach drogowych nr 
ewid.: 63 obręb Gabowe Grądy, oraz na działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Promiski: 
174/4 o powierzchni 0,0548 ha (z podziału dz. 174/1 na dz. nr 174/3, 174/4 i 174/5), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej),  
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 539 obręb Promiski w celu rozbudowy skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1220B. 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od 
daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie14 dni od dnia doręczenia 
niniejszego zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od 
decyzji do Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie 
umieszczono w prasie w dniu 09.05.2024 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach 
od 09.05.2024 r. do 23.05.2024 r. 
 W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia 
odwołania wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi 
administracji publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę 
postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej odwołania 
do organu drugiej instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu się prawa 
do wniesienia odwołania nie można wycofać. 
 
 Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 15 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 13 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 

 
STAROSTA AUGUSTOWSKI 
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Jak ocenia pan zakończony pod 
koniec marca zimowy sezon 
Pucharu Świata w skokach 
narciarskich w wykonaniu polskich 
zawodników? Dawno nie było tak 
niewielkiej ilości miejsc na podium 
reprezentantów Polski i zwycięstw 
jak na lekarstwo. Pojawiły się 
nawet głosy o możliwej dymisji 
trenera. Wielu ekspertów mówi, że 
był to najsłabszy sezon od lat. 
-Zgadzam się z ekspertami. Trudno 
wskazać dokładne przyczyny tej 
sytuacji. Nasi zawodnicy mówili, że 
ostatnie zgrupowanie przygotowujące 
do sezonu trwało zbyt długo, 
przebiegało w bardzo intensywnym 
tempie, byli bardzo zmęczeni i 
brakowało im świeżości. Już Letnie 
Grand Prix pokazało, że forma 
naszych skoczków nie jest idealna. 
To są tak doświadczeni zawodnicy, 
że nie będę ich krytykował. Nie 
chciałbym być porównywany do 
Jana Tomaszewskiego, który nie 
szczędzi krytyki polskim piłkarzom 
po nieudanych występach. Cały czas 
wierzę w polskich skoczków, bo w tej 
dyscyplinie sportu jeden udany skok 
może przywrócić zawodnika na dobre 
tory, natchnąć do sukcesów. Podczas 
ostatniego cyklu nasi skoczkowie 
nie mieli możliwości spokojnego 
treningu, zwyczajnie nie było na to 
czasu. Pod koniec sezonu dwa razy na 
podium stanął Aleksander Zniszczoł, 
przyszłość naszych skoków. Liczę na 

W sobotę, 4 maja, około godziny 23.30 augustowscy policjanci 
otrzymali zgłoszenie o wypadku samochodowym przy ul. 
Rajgrodzkiej. Zginęła w nim 34-letnia kobieta.

31-letni mężczyzna kierujący 
pojazdem marki Volvo podczas 
wyprzedzania na łuku drogi stracił 
panowanie nad samochodem. 
Uderzył w drzewo, a potem pojazd 
dachował. W wyniku zderzenia 
34-letnia pasażerka auta poniosła 
śmierć na miejscu. Samochodem 
podróżowało małżeństwo z Ukrainy. 
Kierujący trafił do szpitala na 

badania, a potem został zatrzymany. 
Wstępne badanie wykazało, 
że był pod wpływem alkoholu. 
Augustowscy policjanci pod 
nadzorem prokuratora wyjaśniają 
okoliczności tego tragicznego 
zdarzenia. 

Beata Perzanowska 
Zdjęcie: KP PSP Augustów

to, że za dwa lata Zniszczoł zostanie 
medalistą olimpijskim. Wielu naszych 
reprezentantów ma ponad 35 lat, ale 
cały czas są to bardzo istotne ogniwa 
do konkursu drużynowego, który 
także jest naszą szansą medalową. 
Przypomnę, iż zdobycie medalu na 
Igrzyskach wiążę się z otrzymaniem 
emerytury olimpijskiej. Piotr Żyła ma 
wiele medali mistrzostwa świata, ale 
brakuje mu olimpijskiego kruszcu, bo 
akurat w 2018 roku w Pjongczangu 
dotknął go kryzys. Ma potężną 
mobilizację do dalszych treningów.

Zatem opinie o powolnym końcu 
polskich skoków narciarskich są 
zdecydowanie przesadzone.
-Absolutnie przesadzone. Cały czas 
wierzę w tych chłopaków. Powtarzam, 
że jeden udany skok może wszystko 
zmienić. Pamiętam ze swojej kariery, że 
kiedy coś mi nie wychodziło, to trener 
zalecał mi oddanie spokojnego skoku z 
wyższych rozbiegów i złapanie formy 
dzięki większej prędkości najazdowej. 
Dzięki temu odlatywałem 115 metrów 
na starej krokwi w Zakopanem, gdzie 
nie dało się wówczas skoczyć dalej. 
Później stopniowo obniżałem rozbieg i 
było znacznie lepiej. Polska kadra ma 
perspektywiczne zaplecze. Trzeba 
dziesięciu lat harówki, by z dwudziestu 
dobrych juniorów pięciu przeszło do 
pierwszej reprezentacji. Cały czas 
jestem dobrej myśli.

Dziękuję za rozmowę.
Rozm. Bartosz Lipiński

CAŁY CZAS JESTEM DOBREJ CAŁY CZAS JESTEM DOBREJ 
MYŚLIMYŚLI

ROZMOWA Z WOJCIECHEM FORTUNĄ, ZŁOTYM MEDALISTĄ ROZMOWA Z WOJCIECHEM FORTUNĄ, ZŁOTYM MEDALISTĄ 
OLIMPIJSKIM Z SAPPORO I MIESZKAŃCEM POWIATU OLIMPIJSKIM Z SAPPORO I MIESZKAŃCEM POWIATU 
AUGUSTOWSKIEGO. ROZMAWIAMY O BIEŻĄCEJ SYTUACJI AUGUSTOWSKIEGO. ROZMAWIAMY O BIEŻĄCEJ SYTUACJI 
POLSKICH SKOKÓW NARCIARSKICH.POLSKICH SKOKÓW NARCIARSKICH.

Wojciech Fortuna (ur. 6 sierpnia 
1952 w Zakopanem) – polski 
skoczek narciarski, zawodnik Wisły-
Gwardii Zakopane, mistrz olimpijski 
i automatycznie mistrz świata 
z Sapporo, trzykrotny medalista 
mistrzostw Polski (raz złoty i 
dwukrotnie brązowy). Czterokrotny 
uczestnik Turnieju Czterech 
Skoczni – najlepsze miejsce w 
jego klasyfikacji zajął podczas 
XXI edycji, kiedy to uplasował się 
na osiemnastym miejscu[3]. W 
reprezentacji Polski występował w 
latach 1969–1979. Karierę sportową 
zakończył w 1979.
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Inicjatorem wydarzenia „Czysty Kanał 
Augustowski”, zorganizowanego w 
ramach ogólnopolskiej akcji „Operacja 
Czysta Rzeka” był Bartosz Cichy 
z Augustowskiego Towarzystwa 
Pływackiego i nowy radny gminy 
Augustów. 

Zaangażowanie społeczności i 
lokalnych instytucji
W przedsięwzięciu 
wzięli udział 
społecznicy, nowi 
radni miejscy 
-Izabela Piasecka, 
Wioletta Mursztyn 
i Andrzej Zarzecki, 
przedstawiciele 
Augustowskiego 
Towarzystwa 
Pływackiego, ratownicy 
Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego 
w Augustowie, 
druhowie Ochotniczej 
Straży Pożarnej 
Augustów -Lipowiec 
oraz mieszkańcy Augustowa i gminy 
Augustów. Strażacy i woprowcy 
sprzątali śmieci znajdujące się w 
wodzie, a pozostali uczestnicy, 
wyposażeni w worki, rękawice czy 
chwytaki, oczyszczali z odpadów 
brzegi kanału. Uprzątnięty został 
teren od śluzy Białobrzegi w kierunku 
Augustowa. 

Efekty i podziękowania
-Bardzo dziękujemy za udział w akcji 
„Czysty Kanał Augustowski”. Gorące 
podziękowania kierujemy do Wodnego 

Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 
w Augustowie, Ochotniczej Straży 
Pożarnej Augustów -Lipowiec i 
Augustowskiego Towarzystwa 
Pływackiego. Przedstawiciele tych 
podmiotów stanowili najliczniejszą 
grupę sprzątających. Pogoda była 
wyjątkowa, a super atmosfera 
pozostanie z nami na długo. 
Uprzątnęliśmy kanał, ale też jego 

okolice. Udało się zebrać 
łącznie 37 worków 
odpadów i cztery opony. 
Dziękujemy Wodom 
Polskim, które odebrały 
zebrane podczas akcji 
śmieci. Zbieraliśmy 
odpady, ale udało 
nam się zostawić też 
coś od siebie. Trzy 
różne skrzynki lęgowe 
czekają na zasiedlenie 
przez ptaki. Dzięki 
Nadleśnictwu Augustów 
posadziliśmy też drzewa, 
dęby i lipy -mówi Bartosz 
Cichy, inicjator akcji. 

Na uczestników czekało wspólne 
ognisko i pieczone kiełbaski. Akcję 
udało się zorganizować dzięki 
współpracy wielu grup, takich jak 
Operacja Czysta Rzeka, Body Chief, 
Radio 357, Stowarzyszenie "Lokalna 
Grupa Działania - Kanał Augustowski", 
Augustowianka - naturalna woda 
mineralna i Augustowski Festiwal 
Biegowy. 

Beata Perzanowska

Czysty Kanał Augustowski: wspólne 
działanie dla ochrony środowiska

AKCJA „CZYSTY KANAŁ AUGUSTOWSKI” ODBYŁA SIĘ W SOBOTĘ, 
20 KWIETNIA PRZY ŚLUZIE BIAŁOBRZEGI. DESZCZOWA AURA NIE 
ODSTRASZYŁA SILNEJ GRUPY OSÓB, KTÓRYM NA SERCU LEŻY 

OCHRONA ŚRODOWISKA I DBANIE O NASZ NAJWIĘKSZY ZABYTEK, 
JAKIM JEST KANAŁ AUGUSTOWSKI.

Inicjatorem 
wydarzenia 
„Czysty Kanał 
Augustowski” był 
Bartosz Cichy.

Deszczowa aura nie 
odstraszyła silnej 
grupy osób, którym 
na sercu leży ochrona 
środowiska i dbanie 
o nasz największy 
zabytek, jakim jest Kanał 
Augustowski.


